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Abstract (en)
[origin: WO9007388A1] A device for release and/or absorption of a liquid comprises a number of stratified thin plates and/or films with slit-shaped
gaps between the individual plates and/or films. The dimensions of the slit-shaped gaps are such that the liquid to be released or absorbed flows
through the gaps by capillarity in function of the material of the plates and/or films and of said liquid. To increase the quantities of fluid, which may
contain small solid particles, transported by capillarity and to permit a wide range of new applications at considerably lower cost, the device is
designed as a freely movable, easily manipulated utility article or tool for applying/removing liquid to/from surfaces by stroking the latter. To this end,
the stack of plates and/or films has at least one lateral surface which acts as a liquid-releasing or liquid-dispensing surface and the other regions of
the stack of plates and/or films constitute a liquid reservoir.

Abstract (fr)
Un dispositif de distribution et/ou d'absorption d'un liquide comprend une pluralité de minces plaques et/ou pellicules superposées entre lesquelles
sont situés des interstices en forme de fentes de dimensions telles que selon le matériau dont se composent les plaques et/ou les pellicules et selon
le liquide à distribuer ou à absorber un transport par capillarité du liquide en question est assuré à travers les interstices en forme de fentes. On peut
ainsi avec des moyens simples transporter par capillarité des quantités plus élevées de liquide, le cas échéant contenant de fines particules solides
pour de nombreux nouveaux cas d'application. A cet effet, le dispositif forme un objet usuel ou outil manuel avec lequel on peut appliquer un liquide
sur des surfaces, ou faire absorber le liquide sur ces surfaces. Au moins une face latérale du paquet de plaques et/ou de pellicules sert de surface
de distribution et/ou d'absorption du liquide, tandis que les zones restantes du paquet de plaques et/ou de pellicules emmagasinent le liquide.
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